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Aan de leden van Provinciale Staten 
 

Toelichting vragensteller 

Op 11 januari 2012 heeft de Commissaris van de Koningin in zijn Nieuwjaars-

toespraak aangegeven dat de overheid de hoeder is en moet blijven van de 

zwakkeren. Naar aanleiding van deze uitspraak wil de Partij voor de Dieren de 

volgende vragen aan u voorleggen.  

 

1. Wat verstaat u onder zwakkeren? 

 

Antwoord 
Bij het benoemen van zwakkeren doelde de Commissaris van de Koningin op 

degenen die - door diverse omstandigheden - niet in staat zijn zich zonder hulp van 

anderen in onze samenleving staande te houden. 

 

2. Behoren volgens u onder ‘zwakkeren in de samenleving’ ook de dieren? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Antwoord 
De opmerkingen in de Nieuwjaarstoespraak hadden betrekking op mensen en niet op 

dieren, maar als u een ruimere interpretatie van het begrip 'zwakkeren in de samen-

leving' wilt hanteren, heeft de Commissaris van de Koningin daar geen principiële 

bezwaren tegen. 

 

3. Zo ja, welke ‘hoedersfunctie’ heeft de provinciale overheid volgens u met betrekking 

tot de bescherming van dieren? Welke mogelijkheden ziet u om tot een betere 

bescherming van in het wild levende dieren te komen in onze provincie? 

 

Antwoord 
Natuurbeleid is één van de provinciale kerntaken. Vanuit die verantwoordelijkheid 

streven GS onder andere naar het tegengaan van de afname van biodiversiteit. 

Uiteraard is bescherming van in het wild levende dieren onderdeel van die ambitie. 

Daarnaast is dierenwelzijn één van de aspecten in de integrale beleidsvorming van 

GS. Bij die afwegingen is het altijd - en zeker in een verstedelijkte provincie als Zuid-

Holland - zoeken naar de balans tussen de belangen van mens en dier.  



 

 

Pagina 2/2 

 

Verder wordt in de faunabeheerplannen die het provinciaal bestuur goedkeurt ook een 

afweging gemaakt tussen de belangen van bescherming van dieren onderling. 

Provinciale Staten hebben op 25 januari 2012 een brief ontvangen waarin GS 

aangeven hoe zij verbetering van dierenwelzijn meenemen in de uitwerking van de 

provinciale kerntaken. 

 

4. Bent u met onze fractie van mening dat vergassing van dieren niet behoort bij een 

‘hoedersfunctie’ van de overheid van zwakkeren? Zo nee waarom niet? 

 

Antwoord 
Nee. De provincie heeft als taak om de belangen in het faunabeheer zorgvuldig af te 

wegen. Medio 2011 hebben zeven maatschappelijke organisaties (G7), waaronder de 

Vogelbescherming, Staatsbosbeheer en Natuurmonumenten, een akkoord gesloten 

waarin vergassing als effectief middel wordt benoemd voor het ganzenbeheer. 

Staatssecretaris Bleker van Landbouw en Natuur heeft de Tweede Kamer onlangs 

toegezegd dat hij dit Ganzenakkoord van de G7 als basis voor het ganzenbeleid wil 

hanteren en aangekondigd te gaan onderzoeken of toepassing van CO2-gas tot de 

gewenste resultaten kan leiden. Daarbij gaat het onder andere om de vraag of dit 

middel het minste dierenleed veroorzaakt. Onder die ontwikkelingen staan GS niet op 

voorhand afwijzend tegen toepassing van CO2 in het ganzenbeheer. Daarmee is 

vergassing één van de opties die GS in hun afwegingen meenemen. 

 

5. Bent u met onze fractie van mening dat de natuur, als ‘zwakkere’ in onze samenleving 

beter beschermd moet worden dan nu het geval is? Zo nee, waarom niet? Welke 

mogelijkheden ziet u vanuit de provinciale verantwoordelijkheid om tot een betere 

bescherming van de natuur te komen? 

 

6. Bent u met onze fractie van mening dat het milieu als ‘zwakkere’ in onze samenleving 

beter beschermd moet worden dan nu het geval is? Zo nee, waarom niet? Welke 

mogelijkheden ziet u vanuit de provinciale verantwoordelijkheid tot een betere 

bescherming van het milieu te komen? 

 

Antwoorden 5 en 6 
Nee. Natuur en milieu maken wezenlijk onderdeel uit van het provinciaal beleid. Bij 

afwegingen die GS maken, liggen ook de belangen van natuur en milieu op tafel. Er is 

geen betere bescherming nodig dan nu het geval is. 

 

 

Den Haag, 7 februari 2012. 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 
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M.M. van der Kraan                               J. Franssen 

 

 


